
Referat fra bestyrelsesmøde i Hørning dagtilbud, mandag den 15. april kl. 18.30 

 

Deltagelse:  

Camille Ebler, Dorthe Sander Olsen, Gitte Y. Trang, Jakob Skibsted Kristensen, Jannie Møller Rønsholdt, 

Jette Schultz, Julie Balykova, Louise Schmidt Nørskov, Morten Rosenlund Villadsen, Stine Brauner Nielsen,  

Torben Hald. 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt.  

 

2. Præsentation af bestyrelsen 

Velkommen til de nye bestyrelsesmedlemmer Morten Rosenlund Villadsen, Julie Balykova og Jakob 

Skibsted Kristensen.  

 

3. Nyt fra bestyrelsen 

Torben Hald orienterer kort omkring mailkorrespondancen til Skanderborg Kommune, det i forhold til de 

prognoser, som har betydet, at Pavillonen i Elgårdsminde skulle fjernes.  

 

4. Nyt fra dagtilbudslederen 

• Præsentation af dagtilbuddet 

Bestyrelsen præsenteres for dagtilbuddets organisering, økonomistyring og hvilke beslutningskompetencer, 

som ligger i de enkelte afdelinger.   

• Gennemgang af ”Håndbogen for Forældrebestyrelser” 

Kort gennemgang og uddybning af forældrebestyrelsens opgaver, sammensætning, og mulighed for at 

udarbejdelse af principper.  

• Gennemgang af Forretningsorden for bestyrelsen i Hørning Dagtilbud 

Denne gennemgåes kort, da den har været sendt ud med indkaldelsen til mødet. Dagtilbudslederen gør 

opmærksom på, at der med fordel kan ændres i de faste punkter på dagsordenen i forretningsordenen.   

Ændringen består af, at man kan bytte om på punkt 5 og 6 i dagsorden, så evt. drøftelser kan tages til 

beslutning på samme møde, og dermed ikke skal udskydes til det kommende møde. 

Denne ændring vedtages af bestyrelsen.  

• Forældretilfredshedsundersøgelsen 



Der er igangsat en forældretilfredshedsundersøgelse fra Skanderborg Kommune, på nuværende tidspunkt 

er der denne svarprocent fra afdelingerne i Hørning Dagtilbud. Undersøgelsen afsluttes den 18. april 2024.  

o Toftelunden 33 % 87 ud af 266 

o Elgårdsminde 32 % 28 ud af 88 

o Elmehøjen 34% 33 ud af 96 

o Skovkanten 36 % 34 af 95 

o Sommerbæk 42 % 47 ug af 113 

o Galaksen 56 % 9 ud af 16 

I dag er der udsendt en reminder i E-boks fra Rambøll (firmaet som administrerer undersøgelsen).  

Vi forventer, at det kan hæve procentsatsen for besvarelser.  

Dagtilbuddet er undersøgende ift. Rambølls udsendelsesprocedure, og tjekker op på, om der kun er sendt 

til de familier, hvorfra vi mangler besvarelser.   

 

Bestyrelsen opfordrer dagtilbuddet til, at der opsættes opslag ved alle komme og gå moduler i dagtilbuddet 

for at øge opmærksomheden ift besvarelse af undersøgelsen de sidste par dage.  

 

5. Sager til drøftelse 

• Handicapparkering ved Toftelunden 

Der er opleves flere farlige situationer omkring de første 2 handicapparkeringspladser (inden 

fodgængerovergangen) ved Toftelunden. Der er en del parkering af handicapbusser på disse 

parkeringspladser, som skærmer for udsigten. 

Dagtilbudslederen undersøger og der er mulighed for at flytte pladserne tættere på Specialafdelingen 

Galaksen, da det opleves, at parkering tæt ved hovedindgangen udgør en risiko ved af- og pålæsning til 

Galaksen. Der kan evt. etableres en rampe ved Galaksen til kørestolsbrugere, da der i dag er trapper fra 

handicapparkeringen og ned mod Galaksens indgang. 

 

• Børnenes sprogbrug 

Der er oplevet, at nogle børn har et groft sprog over for både børn, medarbejdere og egne forældre.  

 

Medarbejderne: det opleves ofte, at det er større søskende som de spejler sig i, men at der er et stort fokus 

på det i flere afdelinger.  

Bestyrelsen: Kan man ligesom, når man har skrælleuge, så lave projekter omkring sprogbrug?  

Medarbejderne: Det starter i hjemmet, så en kampagne kunne også involvere forældrene.  



 

Dagtilbuddet undersøger om der kan igangsættes en kampagne i dagtilbuddet, som sætter fokus på emnet.  

Forældrebestyrelsen står gerne til mål for en kampagne, hvor forældrene også får en markant rolle i 

kampagnen.   

  

Bestyrelsen: Er der oplevelse af fokus på racistiske tale? 

 

Medarbejderne: Hvis der opleves racistisk tale, så bliver det naturligvis stoppet også hvis det opleves 

børnene imellem. Der bliver reageret meget hurtigt, hvis det opleves i dagtilbuddet  

 

Dagtilbuddet undersøger om der kan anvendes kampagner fra andre steder omkring fokus på sprogbrug. 

 

• Ønske om afgivelse af høringssvar til den Nye Børne- og ungepolitik i Skanderborg 

Kommune.  

 

Bestyrelsen har fået tilsendt information om muligheden for at komme med høringssvar. Der var enighed 

om, at der ikke bliver fremsendt noget fra bestyrelsen. 

 

6. Sager til beslutning 

Ry Dagtilbud har inviteret andre dagtilbud ind til at være medunderskriver på et brev angående manglende 

økonomisk understøttelse fra Skanderborg kommune, det i forbindelse med uddannelse af Merit 

pædagoger. 

Dagtilbudslederen informerer om, at dagtilbuddet har samlet sendt 9 medarbejdere afsted på 

merituddannelsen i 2021 og 2022, hvilket har kostet dagtilbuddet ca. 2 millioner kr. i lønudgift. De 2 

millioner var dagtilbuddet sat i udsigt til at modtage, hvilket ikke er sket.  

Det betyder, at dagtilbudslederen ikke ønsker at sende yderligere medarbejdere afsted på en fuld 

finansieret uddannelse, da det forsat er forbundet med en udgift.   

Bestyrelsen beslutter, at de er medunderskriver på brevet til byrådet.  

 

7. Fotografering af bestyrelsen  

Der tages billeder af bestyrelsesmedlemmerne som efterfølgende lægges på hjemmesiden.  

 

8. evt.  



Orientering om at der lige nu afholdes tilsyn i dagtilbuddet:  

 

Taksonomiske niveauer i tilsynet:  

Forsat indsats: Forsat udvikling af den pædagogiske kvalitet 

Justering af indsats: Behov for justering af den pædagogiske kvalitet.  

Forbedret indsats: Behov for ændring af den pædagogiske kvalitet. (afstemt med chefen for dagtilbud)  

 

Der er mulighed for deltagelse for bestyrelsen den 20.6 kl. 12.30 – 15.00. Formanden for bestyrelsen 

deltager.   

 

Spørgsmål fra bestyrelsen:  

 

Ser vi yngre børn i vuggestuerne nu efter barselsreglerne har ændres sig. Svar: Det opleves ikke i den helt 

store stil. Men dagtilbuddet er opmærksom på det, da det kan øge arbejdsbyrden i vuggestuen.  

 

 

Punkter til dagsorden til næste møde:  

 

- Sæt tider på dagsorden 

- Skærmbrug i dagtilbuddet, hvordan går derude.  

 

 

 


